

中国核心期刊数据库收录期刊
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S
第30卷 VOL.30 第2期 NO.2

华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州
HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

2016 2



HUADONG SENLIN JINGLI

国家林业局华东林业调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

华东森林经理

第30卷 VOL.30 第2期 NO.2

二〇一六年五月

华东森林经理

第30卷 第2期

(季刊 1987年创刊)

HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业局

主办单位:

国家林业局华东林业调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍

副 主 编 聂祥永 倪淑平(常务)

编 辑 李文斗

英文译校 唐可平(兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路3311号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 <http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106号

出 版 日 期 2016年5月

定 价 5.00元

目 次

林业经营管理

- 浙江省沿海防护林可持续发展策略研究……………汪锦辉(1)
- 金华市木本油料产业发展研究……………倪绍兔(6)
- 基于高清航片的小班测树因子估测技术研究……………陈新林(10)
- 林内计划焚烧法在松材线虫病防治中的应用……………
……………王卸芳 唐金生 童静亮等(14)
- 薄壳山核桃秋季方块芽接育苗技术研究…潘世民 樊青爱 杜平等(16)
- 休宁县用材林发展存在的问题与对策……………张国强(19)
- 江苏宁镇丘陵地区林业有害生物监测现状及对策……………
……………王勇 季锦衣 顾晓峰(21)
- 油茶产业科技(示范)园建设规划探讨——以正邦油茶产业科技(示
范)园为例……………沈娜娉(24)
- 阜南县林下经济发展探析……………赵国华 孙善成(29)

森林资源与环境

- 坡向和坡位对杉木乳源木莲混交林生长的影响……………潘世华(32)
- 福建省福鼎市林种树种结构优化措施初探……………陈文灿(36)
- 龙泉市野生棘胸蛙资源现状调查与保护对策……张小伟 周昌和(38)
- 金华市婺城区绿化苗木产业现状与发展对策……………余茂龙(42)
- 江苏省吴中区苗木产业发展的思考与探索……………沈敏东(44)
- 浙北平原重金属污染区绿化树种筛选研究……………
……………高洪娣 童敏 焦洁洁等(47)
- 线柱兰属——浙江省兰科一新分布属…陈军 周天焕 谢文远等(51)
- 湖北卫矛属植物新记录种八宝茶……郑彦超 沈娜娉 初映雪等(53)

森林生态文化

- 尤溪县汤川乡山岭村水松群落结构分析……………吴碧华(55)
- 台州市大陈岛森林风景旅游资源类型划分及其特征分析……………
……………丁宝勇 郭亮(59)
- 长兴县湿地资源现状分析及其保护对策探讨…刘政 傅宇 张华等(63)
- 深圳市大鹏半岛古银叶树群保护对策探讨……………范继英 唐学君(66)
- 上海郊野公园亲民措施的调研与思考……………蒋丽秀 陶丹 薛程等(69)

East China Forest Management

Vol. 30, No. 2
(Quarterly started in 1987)
May 2016

Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute
East China Association, Sub-society of Forest Management
of Chinese Forestry Society
East China Station, State Science and Technology
Information Network for Forestry Inventory and Planning

Editorial Department of

East China Forest Management

Chief Editor: He Shizhen

Associate Editor: Nie Xiangyong
Ni Shuping

Edited & Published by:

Editorial Department of
East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color
Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business
price: RMB ¥ 5.00

Contents

Forestry Management

- A research of the sustainable development strategy for the coast protection forest belt in Zhejiang province.....Wang Jinhui (1)
A study on woody oil industry development in Jinhua city...Ni Shaotu (6)
Techniques for estimating the forest compartment cruising elements based on the high definition aerial photo.....Chen Xinlin (10)
Method of organized firing in pits in forests to fight against pine nematode disease.....Wang Xiefang et al. (14)
Techniques for raising seedlings with autumn grafting in square buds for *Carya illinoensis*.....Pan Shimin et al. (16)
The problems in the development of timber forests and corresponding to them solutions in Xiuning county.....Zhang Guoqiang (19)
The status quo of monitoring the harmful living beings in forests and the countermeasures against them in Nanjing--Zhenjiang hilly region of Jiangsu province.....Wang Yong et al. (21)
A planning scheme for constructing science and technology (demonstration) park of oil-tea camellia industry----Taking Zhengban park as an example.....Shen Naping (24)
Development of the under forest economy in Funan county.....Zhao Guohua et al. (29)

Forest Resources and Environment

- Influences of slope directions and positions on growth of mixed forests between *Cunninghamia lanceolata* and *Manglietia yuyuanensis*.....Pan Shihua (32)
The optimized measures for forest type and tree species structure in Fuding city of Fujian province.....Chen Wencan (36)
Investigation of the wild frog *Quasipaa spinosa* resources and the protection measures for them in Longquan city...Zhang Xiaowei et al. (38)
The status quo and development of the nursery stock industry for greening in Wucheng district of Jinhua city.....Yu Maolong (42)
An exploration on the development of the nursery stock industry in Wuzhong district of Suzhou city, Jiangsu province...Shen Mindong (44)
The tree species option for greening in regions polluted by heavy metals in the plain of northern Zhejiang province.....Gao Hongdi et al. (47)
A newly distributed genus from *Orchidaceae* in Zhejiang province -- *Zeuxine*.....Chen Jun et al. (51)
A newly recorded species from *Euonymus* genus in Hubei province -- *Euonymus przewalskii*.....Zheng Yanchao et al. (53)

Forest Ecological Culture

- An analysis of the community structure of Chinese cypress forests in Shanling village of Tangchuan town of Youxi county.....Wu Bihua (55)
The type division and the feature description of the forest scenery resources for tourism on Dachen island of Taizhou city.....Ding Baoyong et al. (59)
The status of wetland resources and the protection strategy for them in Changxin county.....Liu Zheng et al. (63)
The adaptive measures for protecting the ancient tree group of *Heritiera littoralis* on Dapeng peninsula of Shenzhen city.....Fan Jiyong et al. (66)
A research study of what beneficial measures be taken to the people in suburban countryside parks of Shanghai city.....Jiang Lixiu et al. (69)